
 

   R A D A   P O W I A T U 

N O W O S O L S K I E G O 
ul. Moniuszki 3, 67-100 Nowa Sól 

tel. 68 458 68 48,  fax 68 458 68 31 

 

BR.0002.44.2022                 

Nowa Sól, dnia 25 marca 2022 r. 

 

Protokół nr 44/2022 

z XLIV sesji VI kadencji Rady Powiatu Nowosolskiego 

z dnia 25 marca 2022 roku 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Nowej Soli 

 

XLIV sesja Rady Powiatu Nowosolskiego została zwołana przez Przewodniczącego Rady 

Pana Jarosława Suskiego na podstawie art. 15 ust. 7 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym (tekst jednolity Dz. U. z 2022 r. poz. 528). 

 zawiadomienie załącznik nr 1 niniejszego protokołu 

W sesji uczestniczyli radni oraz zaproszeni goście zgodnie z listą obecności. 

 lista obecności – załącznik nr 2 i 3 niniejszego protokołu 

 

O godz. 9:00 Przewodniczący obrad otworzył sesję i na podstawie list obecności stwierdził, 

że w sesji uczestniczy 20 radnych, co stanowi quorum i Rada jest władna do podejmowania 

uchwał. Następnie Przewodniczący przywitał Starostę, Wicestarostę, Członków Zarządu oraz 

Skarbnika i Sekretarza Powiatu oraz przybyłych gości. 

 Następnie przywitał Pana Lecha Urlickiego pedagoga pracującego w ZSP nr 2 „Nitki” od 

1995 r., który wychował rzeszę uczniów w zawodach: kucharz, cukiernik i piekarz. To nauczyciel 

z ogromnymi sukcesami na konkursach wojewódzkich i ogólnopolskich. Jego uczniowie 23 razy 

zdobywali podium w konkursach gastronomicznych . W tym roku podopieczna Pana Urlickiego 

zajęła III miejsce w wojewódzkim finale na najlepszego cukiernika, natomiast po wygraniu 

międzywojewódzkiego konkursu dwóch uczniów ZSP 2 wystartują w ścisłym finale o tytuł 

najlepszego piekarza w Polsce. 

Kolejno powitał Pana Eryka Fursewicza tegorocznego maturzystę, który w lutym tego roku 

zdobył tytuł halowego mistrza Polski w skoku o tyczce w kategorii wiekowej poniżej 

dwudziestego roku życia. Pan Eryk przybył wraz z trenerem Panem Mariuszem Żurowskim. 

Następnie Przewodniczący Pan Jarosław Suski oraz Starosta Pani Iwona Brzozowska 

wręczyli listy gratulacyjne oraz upominki za wybitne osiągnięcia oraz reprezentowanie powiatu 

nowosolskiego. 

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił porządek obrad. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XLIV sesji Rady Powiatu Nowosolskiego 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 

Zastępczej na lata 2022 – 2024. 



 

4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2022. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału 

przygotowania wojskowego w Liceum Ogólnokształcącym im. Włodzimierza 

Krukowskiego w Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego „Elektryk” w Nowej 

Soli. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej innej jednostce samorządu 

terytorialnego w roku 2022. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego na 

2022 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Nowosolskiego na lata 2022 – 2035. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej opracowania i wdrożenia 

Lokalnej Strategii Polityki Senioralnej. 

10. Przyjęcie informacji Powiatowej Inspekcji Sanitarnej o stanie bezpieczeństwa sanitarnego 

Powiatu Nowosolskiego. 

11. Przyjęcie sprawozdania Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej o 

działaniach jednostki w 2021 roku. 

12 Przyjęcie sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji o działalności w roku 2021 

oraz informacji o stanie porządku  

13. Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

14. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 3. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowej Soli Pani Aldona Porczyńska 

– Nalewajko przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju 

Pieczy Zastępczej na lata 2022 – 2024 wraz z uzasadnieniem. /załącznik nr 4/ 

 

 Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej Pan Łukasz Kempa 

przedstawił opinię komisji – pozytywna. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

 „za” – 17, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 17 radnych. Rada podjęła uchwałę.  

Uchwała nr XLIV/286/2022 załącznik nr 4a niniejszego protokołu. 

 

Ad. 4. 

Dyrektor PCPR Pani Aldona Porczyńska – Nalewajko zreferowała projekt uchwały 

w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na rok 2022. /załącznik nr 5/ 

 



 

Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej Pan Łukasz Kempa 

przedstawił opinię komisji – pozytywna. 

 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

 „za” – 17, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 17 radnych. Rada podjęła uchwałę.  

Uchwała nr XLIV/287/2022 załącznik nr 5a niniejszego protokołu. 

 

Ad. 5.  

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Pani Bogumiła Sadowa 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału 

przygotowania wojskowego w Liceum Ogólnokształcącym im. Włodzimierza Krukowskiego 

w Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego „Elektryk” w Nowej Soli. /załącznik nr 6/ 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Turystyki i Sportu Pan Paweł Zwolski 

przedstawił opinię komisji – pozytywna. 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

 „za” – 16, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 16 radnych. Rada podjęła uchwałę.  

Uchwała nr XLIV/288/2022 załącznik nr 6a niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6. 

Skarbnik Powiatu Pan Emil Chwiałkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej innej jednostce samorządu terytorialnego w roku 2022. /załącznik 

nr 7/ 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy Pan Przemysław Ficner 

przedstawił opinię komisji – pozytywna. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

 „za” – 17, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 17 radnych. Rada podjęła uchwałę.  

Uchwała nr XLIV/289/2022 załącznik nr 7a niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. 

Skarbnik Powiatu Pan Emil Chwiałkowski omówił projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego na 2022 rok wraz  z uzasadnieniem ./załącznik nr 8/ 

 



 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i  Rynku Pracy Pan Przemysław Ficner 

przedstawił opinię komisji – opinia pozytywna. 

 

Dyskusja: 

 Radny Pan Przemysław Ficner zapytał, czy wskazane zmiany finansowe dotyczą 

zwiększenia planu wydatków na utrzymanie czystości w gminie czy w gminach? 

 Ad vocem Skarbnik Powiatu Pan Emil Chwiałkowski wskazał, iż zmiany finansowe 

dotyczą utrzymania czystości na drogach powiatowych. 

 Ad vocem radny Pan Przemysław Ficner dopytał, czy dotyczy to gminy czy gmin?  

 Ad vocem Skarbnik odpowiedział, iż niniejszy zakres dotyczy gmin. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

 „za” – 18, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 18 radnych. Rada podjęła uchwałę.  

Uchwała nr XLIV/290/2022 załącznik nr 8a niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. 

Następnie Skarbnik Powiatu Pan Emil Chwiałkowski zreferował projekt uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowosolskiego na lata 2022 – 2035 

wraz z uzasadnieniem. /załącznik nr 9/ 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i  Rynku Pracy Pan Przemysław Ficner 

przedstawił opinię komisji – opinia pozytywna. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

 „za” – 18, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 18 radnych. Rada podjęła uchwałę.  

Uchwała nr XLIV/291/2022 – załącznik nr 9a  niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Jarosław Suski poinformował, iż Rada Powiatu 

Nowosolskiego na poprzedniej sesji Rady Powiatu nie przyjęła uchwały w brzmieniu 

zaproponowanym przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji w związku z powyższym 

obowiązkiem Przewodniczącego Rady jest przygotowanie projektu uchwały, który będzie 

rozstrzygał petycję jako bezzasadną. Następnie Przewodniczący przedstawił projekt uchwały 

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej opracowania i wdrożenia Lokalnej Strategii Polityki 

Senioralnej wraz z uzasadnieniem. /załącznik nr 10/ 

 

Dyskusja: 

 Zdaniem Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pana Andrzeja Ziarka 

brak takiej strategii może spowodować w przyszłości trudności np. w pozyskaniu środków 



 

finansowych na działania, zadania z zakresu spraw seniorów. Ponadto stwierdził, iż niepodjęcie 

takiej uchwały nie skutkuje tym, że Zarząd nie może takiej strategii stworzyć. Ponadto 

w uzasadnieniu do przedstawionego projektu uchwały jest zapis wskazujący, iż utworzona została 

Rada Seniorów Powiatu  Nowosolskiego, która ma charakter konsultacyjny, doradczy 

inicjatywny, a celem jej działania jest m.in. nadanie kierunków powiatowej polityce senioralnej. 

W związku z powyższym radny Ziarek stwierdził, iż warto się zastanowić nad tym aby przy 

współpracy z tą radą stworzyć taką strategię, która w przyszłości mogłaby dać wiele możliwości 

np. finansowych. 

 Ad vocem Członek Zarządu Pani Sylwia Wojtasik podkreśliła, iż Rada Seniorów Powiatu 

Nowosolskiego pomimo braku strategii oraz legitymacji ustawowej prężnie działa, czego efekty 

widać w składanych rokrocznie sprawozdaniach z działalności, m.in.: złożyła wraz z Warsztatami 

Terapii Zajęciowej projekt unijny pn. „Senior który zna swoje korzenie” do Ministerstwa Rodziny 

i Polityki Społecznej, uczestniczy w różnego rodzaju warsztatach, szkoleniach, czy spotkaniach 

np. z dyrektorem NFZ-tu. 

 Radny Pan Przemysław Ficner zapytał, czy Rada Seniorów wypowiadała się w sprawie 

petycji, wyrażała opinię nt. niniejszej strategii? 

 Ad vocem Pani Sylwia Wojtasik wskazała, iż były przeprowadzone rozmowy z Radą 

Seniorów jednak rada nie podejmowała uchwały w powyższej sprawie. Członek Zarządu 

podkreśliła, iż należy również pamiętać o aspekcie finansowym, gdyż wszelkie działania które 

rada podejmuje oraz te zaplanowane związane są ściśle z finansami. Brak legitymacji ustawowej 

skutkuje brakiem możliwości finansowania Rady Seniorów. Ponadto Członek Zarządu Pani 

Sylwia Wojtasik zadeklarowała podjęcie programu w momencie uzyskania legitymacji 

ustawowej. 

 Ad vocem zdaniem radnego Pana Przemysława Ficnera warto rozważyć możliwość 

stworzenia takiej strategii, chociażby patrząc na oświatę i strategię oświatową, której okres 

opracowania i wdrożenia był bardzo długi, a być może stworzenie strategii senioralnej otworzy 

drogę do pozyskania środków finansowych. 

 Przewodniczący Pan Jarosław Suski stwierdził, iż podjęcie niniejszej uchwały ma 

charakter intencyjny jako sposobu poinformowania o rozstrzygnięciu petycji. 

 Radny Pan Mariusz Stokłosa odniósł się do słów Pani Sylwii Wojtasik nt. braku legitymacji 

ustawowej dla strategii polityki senioralnej, uważając ten argument za słaby. Wskazał, iż Rada 

Seniorów również nie posiada legitymacji ustawowej, gdyż trwa procedowanie w sejmie i pomimo 

tego została utworzona w powiecie. Zdaniem radnego Stokłosy w uzasadnieniu do niniejszej 

uchwały brak jest argumentu mówiącego o tym, że taka strategia nie powinna powstać. 

 Przewodniczący zawnioskował o zamknięcie dyskusji oraz wyjaśnił powód niniejszego 

wniosku. 

Głosowanie nad zakończeniem dyskusji w rozpatrzenia petycji dotyczącej opracowania 

i wdrożenia Lokalnej Strategii Polityki Senioralnej (głosowanie przez podniesienie ręki): 

 „za” – 9, 

 „przeciw” – 9, 

 „wstrzymuję się” – 0. 

Wniosek nie został przyjęty. 

 

 

 



 

Dyskusja: 

 Członek Zarządu Pani Sylwia Wojtasik odniosła się do słów radnego Pana Mariusza 

Stokłosy nt. legitymacji ustawowej. Podkreśliła, iż z brakiem takiej legitymacji wiąże się brak 

możliwości finansowania działalności Rady Seniorów m.in. jej wyjazdów na warsztaty czy 

szkolenia. Pomimo braku takich możliwości Rada prężnie, działa i się rozwija. 

 

 Radny Pan Przemysław Ficner odniósł się do sytuacji dotyczącej zakończenia dyskusji nad 

procedowanym punktem przez Przewodniczącego Rady. Zdaniem radnego Ficnera dyskusja 

przebiegała w sposób spokojny, merytoryczny i konstruktywny. Zabranie głosu radnym 

i przerwanie dyskusji rodzi niepotrzebne emocje wśród radnych. 

 Ad vocem Pan Jarosław Suski stwierdził, iż nie zabrał nikomu głosu tylko złożył wniosek 

formalny o zakończenie dyskusji. Podkreślił, iż zadaniem Przewodniczącego jest czuwanie nad 

tym aby dyskusja była merytoryczna i przedmiotowa a w tej chwili toczy się dyskusja 

bezprzedmiotowa. 

 Radny Pan Romuald Fedorczak poparł słowa Pani Sylwii Wojtasik dotyczące prężnej  

działalności Rady Seniorów Powiatu Nowosolskiego. Zdaniem radnego Fedorczaka strategia 

senioralna, na pewno zostanie w przyszłości stworzona i uchwalona w sposób sprawny przez 

Radę, jeżeli otrzyma ustawową legitymację. 

 Radny Pan Andrzej Ziarek przychylił się do słów radnego Fedorczaka. Ponadto wyraził 

zdanie nt. sposobu prowadzenia oraz przebiegu dyskusji. 

 Przewodniczący Pan Jarosław Suski zamknął dyskusję i przeszedł do głosowania 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie nie uwzględnienia petycji dotyczącej opracowania 

i wdrożenia Lokalnej Strategii Polityki Senioralnej. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

 „za” – 11, 

 „przeciw” – 9, 

 „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 20 radnych. Rada podjęła uchwałę.  

Uchwała nr XLIV/292/2022 załącznik nr 10a niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10. 

Przyjęcie informacji Powiatowej Inspekcji Sanitarnej o stanie bezpieczeństwa sanitarnego 

Powiatu Nowosolskiego /załącznik nr 11/ 

Radny Pan Przemysław Ficner zapytał o znaczny spadek wskaźników zapadalności na 

grypę na przestrzeni lat 2019 – 2021, czy spowodowane jest to przez COVID-19? 

Powiatowy Inspektor Sanitarny Pani Anna Roskwitalska wyjaśniła w jaki sposób 

wykrywany jest wirus grypy oraz wskazała, iż w roku 2020 odnotowano jeden przypadek. 

Przypadki grypopodobne nie były zgłaszane, bądź osoby nie były hospitalizowane. Ponadto 

dominował COVID -19, dlatego w roku 2021 liczba przypadków zachorowań na grypę wynosiła 

zero. 

Rada przyjęła niniejszą informację. 

 

Ad. 11. 

Przyjęcie sprawozdania Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej o  



 

 działaniach jednostki w 2021 roku. /załącznik nr 12/ 

 Radny Pan Krzysztof Galerczyk zapytał czy od wtorkowego wspólnego posiedzenia 

komisji Rady Powiatu coś się zmieniło? 

 Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Nowej Soli Pan Tomasz Duber 

wskazał, iż od wtorku sytuacja dotycząca działalności jednostki za rok 2021 nie zmieniła się,  

odnotowanych zostało kilka pożarów traw, nieużytków oraz sadzy w kominie zaliczanych do 

bieżących działań jednostki. 

 Radna Pani Zenobia Kubicka zapytała o tzw. pożary fałszywe oraz sposoby i możliwości 

ich wyeliminowania? 

 Komendant KP PSP Pan Tomasz Duber wyjaśnił specyfikę alarmów fałszywych, które 

dzielą się na tzw. alarmy fałszywe w dobrej i złej wierze. 

 Rada przyjęła sprawozdanie.  

 

Ad. 12. 

Przyjęcie sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji o działalności w roku 2021 oraz 

informacji o stanie porządku  i bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu Nowosolskiego. 

/załącznik nr 13/ 

Rada przyjęła sprawozdanie.  

 

Ad. 13. 

Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym. /załącznik nr 14/ 

Radny Pan Przemysław Ficner podziękował Staroście Panin Iwonie Brzozowskiej za 

zorganizowanie spotkania z rolnikami z Nowego Żabna oraz rozwiązanie problemu w sprawie 

ścieżki rowerowej oraz przebiegające zjazdy na działki znajdujące się przy drodze powiatowej. 

 

Ad. 14. 

Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Radny Pan Przemysław Ficner skierował pytanie do Skarbnika Powiatu o sytuację 

finansową w związku ze wzrostem stóp procentowych, czy przeprowadzane są analizy oraz 

przygotowania do zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej? 

Skarbnik Powiatu Pan Emil Chwiałkowski potwierdził, iż potrzebna jest taka analizy, 

obecnie zamykany zostaje rok  budżetowy 2021 oraz weryfikowane są ceny, koszty energii, 

a także innych usług.  

Ad vocem radny Ficner jako Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy 

poprosił o taką analizę jak zostanie sporządzona. 

Kolejne pytanie Pana Przemysława Ficnera dotyczyło wycięcia drzew w związku 

z  planowaną inwestycją - ścieżka rowerowa relacji Otyń – Zielona Góra. Z otrzymanej informacji 

wynika, iż zaplanowanych do wycięcia było 21 sztuk, zaś po uzupełnieniu odpowiedzi okazało się 

ze jest ich już 32. Czy w związku z powyższym istnieje zagrożenie, że ta liczba wzrośnie? 

Ad vocem Starosta Pani Iwona Brzozowska odpowiedziała, iż informacja którą otrzymał 

radny została sporządzona na podstawie szacunków i wstępnej analizy projektu budowlanego 

ścieżki rowerowej, którego zleceniodawcą jest miasto Zielona Góra. Do momentu kiedy projekt 

nie zostanie zakończony i przekazany do dalszej realizacji mowa jest o szacunkach. 

Radny Pan Andrzej Staroszczuk, w związku z niezadowoleniem radnego Pana 

Przemysława Ficnera dotyczącego braku przekazywania informacji o posiedzeniach  Rady 

Seniorów Powiatu Nowosolskiego, wystąpił z wnioskiem o każdorazowe informowanie radnego. 



 

Przewodniczący Pan Jarosław Suski poinformował, iż za pośrednictwem Biura Rady 

i Zarządu, drogą meilową taka informacja będzie przesyłana. 

Ad vocem radny Pan Przemysław Ficner rozszerzył wniosek złożony przez Pana Andrzeja 

Staroszczuka o to aby wszyscy radni byli informowani o posiedzeniach Rady Seniorów Powiatu 

Nowosolskiego. 

 Członek Zarządu Pani Sylwia Wojtasik wyjaśniła, iż posiedzenia Rady Seniorów zwołuje 

Przewodnicząca Rady, która wysyła zaproszenia do wszystkich jej członków. Ponadto Pani Sylwia 

Wojtasik zadeklarowała, iż przekaże prośbę do Przewodniczącej o przesyłanie informacji 

o posiedzeniach Rady Seniorów.  

 

Ad. 15. 

W sprawach różnych Radny Pan Romuald Fedorczak przychyli się do wniosku nt. 

przekazywania informacji o posiedzeniach Rady Seniorów Powiatu Nowosolskiego. 

Następnie Pan Fedorczak zaprosił wszystkich radnych na VIII Bieg do Pustego Grobu, 

który rozpocznie się w poniedziałek Wielkanocny tj.18 kwietnia 2022 r. o godz. 14:00. 

Radny Pan Romuald Fedorczak na wtorkowym wspólnym posiedzeniu komisji Rady 

zapowiedział, iż na sesji odbędzie się zbiórka pieniędzy aby wspomóc przyjaciół z Ukrainy 

w związku z trwającą tam wojną. Pieniądze zostaną przekazane Dyrektorowi CKZiU „Elektryk” 

Panu Grzegorzowi Königsbergowi, który koordynuje tę zbiórkę. Z zebranych pieniędzy 

planowany jest zakup karetki bądź specjalistycznych opatrunków. Z góry podziękował za hojność. 

Następnie odbyła się zbiórka pieniędzy. 

 Radny Pan Mariusz Stokłosa zapytał ile razy Starosta spotkała się z samorządowcami 

(włodarzami gmin) powiatu nowosolskiego w sprawie uchodźców z Ukrainy w związku z trwającą 

tam wojną? Ponadto dodał, iż relokacja, służba zdrowia, edukacja to są te dziedziny które powinny 

konsolidować samorząd powiatu wspólnie z samorządami. 

Starosta Pani Iwona Brzozowska wskazała, iż spotkania można podzielić na kilka grup. 

Jedne ze spotkań organizuje wojewoda z samorządami powiatowymi ze Starostami, następnie 

uzyskane informacje przekazywane są przez Powiatowe Zespoły Zarządzania Kryzysowego, 

włodarzom gmin oraz inspektorom zarządzania kryzysowego. W związki z dynamiczną sytuacją 

jaka panuje w kraju i na świecie, Wojewoda postanowił organizować spotkania bezpośrednio 

z  włodarzami gmin. Jeżeli chodzi o spotkania Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego 

to spotkał się on z włodarzami i  przedstawicielami gmin dwukrotnie w formie wideokonferencji, 

z uwagi na dynamikę oraz natychmiastowy tryb przekazywania informacji od wojewody. Ponadto 

jest wiele spotkań Starosty z inspektorami.  

 Ad vocem Pan Mariusz Stokłosa przyjął, iż Starosta nie spotkała się z samorządowcami. 

Ad vocem Starosta Pani Iwona Brzozowska odpowiedziała, iż spotkała się w formie 

wideokonferencji. (odpowiedź przy stole obrad) 

Ad vocem Pan Mariusz Stokłosa zapytał ile było spotkań „face to face” z Burmistrzem 

Panem Jagaskiem, czy Panią Wroblewską? 

Ad vocem Starosta podkreśliła po raz kolejny, iż spotkania odbywały się w formie 

wideokonferencji. (odpowiedź przy stole obrad) 

Radny Pan Mariusz Stokłosa wskazał, iż w budżecie samorządu województwa lubuskiego 

istnieje tzw. fundusz samorządowy, z którego każdy powiat ma otrzymać 500 000 zł, czy jest jakiś 

plan wydatkowania tych środków w powiecie? Czy Zarząd Powiatu rozważał możliwość 

dofinansowania zakupu karetki dla któregoś ze szpitali na Ukrainie? 



 

Starosta Pani Iwona Brzozowska wyjaśniła, iż Lubuska Rada Samorządowa przyjęła 

uchwałę dotyczącą przekazania z budżetu województwa lubuskiego kwotę 6 000 000 zł dla 

wszystkich powiatów z województwa tj. po 500 000 zł na zadania z zakresu zarządzania 

kryzysowego. Stosowną uchwałę podjął również Sejmik Województwa Lubuskiego, w której 

zawarty jest przepis stanowiący o tym, iż niniejsze środki mają zostać przekazane powiatom 

w formie dotacji celowej na zadania inwestycyjne. Następnie Marszałek Województwa 

Lubuskiego wystąpiła do powiatu z pismem w sprawie konieczności złożenia wniosku do Urzędu 

Marszałkowskiego aby urząd mógł przekazać niniejsze środki w formie dotacji zaś powiat mógł 

je wydatkować. Następnie zostało zorganizowane przez Starostę w powyższym temacie spotkanie 

w formie wideokonferencji z włodarzami gmin, w którym nie uczestniczył Burmistrz Kożuchowa. 

W dniu kiedy odbywała się wideokonferencja wpłynęło kolejne pismo od Pani Marszałek  z inną 

propozycją podziału powyższych środków i tak: 60% kwoty ma zostać przeznaczone na wydatki 

majątkowe inwestycyjne, zaś 40 % może zostać wydatkowane na inne rzeczy poza wydatkami 

majątkowymi. W związku z powyższym spotkanie zostało zakończone ze względu na zaistniałe 

okoliczności. W momencie podjęcia przez Sejmik Województwa Lubuskiego stosownej uchwały 

zostanie zorganizowane kolejne spotkanie z włodarzami gmin w temacie wydatkowania tych 

środków. 

Ad vocem Pan Przemysław Ficner zapytał, czy powiat w ramach swoich kompetencji 

przewiduje przeznaczenie kwoty 500 000 zł np. na wsparcie gmin w związku z organizowaniem 

przez te gminy zakwaterowania uchodźcom m.in.: adaptacji różnych lokali oraz mieszkań, czy 

środki te dedykowane są tylko powiatom i powiat musi je na własnym mieniu zagospodarować? 

Ad vocem Starosta Pani Iwona Brzozowska podkreśliła, iż niniejsza dotacja jest dotacją 

celową przekazaną na rzecz powiatu nowosolskiego i to powiat powinien wydatkować te środki. 

W umowie która zostanie podpisana przez Powiat Nowosolski z Urzędem Marszałkowskim będą 

określone konkretne zapisy na co mogą być wydatkowane niniejsze środki. Dotacja musi być  

wydatkowana w całości przez powiat oraz wpisana do budżetu powiatu. 

 

Przewodniczący Pan Jarosław Suski ustalił wstępny termin kolejnej sesji na dzień 

29 kwietnia 2022 r. (piątek) oraz wspólne posiedzenie komisji na wtorek 26 kwietnia 2022 r.,  

godz. 16:00. 

 

Ad. 16. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godzinie 10:43 Przewodniczący Rady Powiatu 

zamknął XLIV sesję Rady Powiatu Nowosolskiego. 

 

protokół przygotowała: Magdalena Koza 

 

 

         PRZEWODNICZĄCY  

            RADY POWIATU 

            /-/ 

              Jarosław Suski 


